
 
 
 

Zápis 
            z 10. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

v Brně dne 7. 2. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT v Brně 
Čas konání: 14:00 – 16:00 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 28 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: doc. Pantělejev, doc. Matoušek, doc. Porteš, Ing. Turčanová,        

doc. Juračka  
Neomluveni: Bc. Belza, Bc. List, T. Prášek,  
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani prof. Křupka, doc. Fuis a Ing. Bednář,           

tajemník fakulty Ing. Tesař 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 

Program: 
1. Předání osvědčení novému členu senátu Ing. Matouši Cabalkovi 
2. Volba skrutátorů 
3. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 9. řádného zasedání, plnění 

usnesení 
4. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
5. Schválení aktualizace Organizačního řádu FSI 
6. Projednání Statutu NETME 
7. Předložení aktualizace Statutu FSI VUT v Brně 
8. Předložení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a vědecké, 

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI VUT v Brně pro 
rok 2019 

9. Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního inženýrství 
Vysokého učení technického v Brně pro rok 2019 

10. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
11. Schválení termínu a programu příštího zasedání (7. 3. 2019) 
12. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického, proděkany prof. Křupku, doc. Fuise a             
Ing. Bednáře a tajemníka Ing. Tesaře. 
 
 
 
ad 1) Předání osvědčení novému členu senátu Ing. Matouši Cabalkovi 
 
Svou činnost v AS FSI ukončil student Ing. Juraj Hliník, novým členem senátu se stává               
Ing. Matouš Cabalka, kterému doc. Návrat na dnešním zasedání předal osvědčení. 
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ad 2) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Hrabec, Ing. Ramík 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 3) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 9. řádného zasedání,           
plnění usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 10. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 24  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 9. řádného zasedání ve znění ze dne 7. 2. 2019. 
Hlasování: pro: 23  proti: 0 zdržel se: 1 
 
Plnění usnesení: Úkolem bylo projednat Organizační řád a Statut NETME v legislativní            
komisi, toto bude předmětem samostatných bodů jednání. 
 
 
ad 4) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- VUT získalo institucionální akreditace ve všech podaných oblastech vzdělávání. 
- Kvestor představil koncept jedné smlouvy a nového mzdového předpisu. 
- Byla zahájena příprava projektu MOST II. 
- Na ekonomické komisi proběhla diskuze o publikování a institucionální podpoře spojené           

s metodikou 17+. Na kolegiu rektora byl zadán úkol vytvořit srovnání strojních fakult ČR,              
ve své prezentaci pan děkan senátory seznámil se zjištěnými daty.  

- Odchází ředitelka NETME Centra Mgr. Zemanová. 
 

Tajemník: 
- Byl vytvořen základní koncept rekonstrukce studentského centra, v nejbližších dnech          

podá FSI žádost na dočerpání programu reprodukce majetku VŠ. 
- Práce na rekonstrukci parkoviště před budovou A1 budou zahájeny co nejdříve           

(v závislosti na klimatických podmínkách). 
 

RNDr. Popela: 
- RVŠ přijala usnesení k novele zák. 130 a dále kritické usnesení k využívání             

nedopracované Metodiky 17+, obě usnesení byla senátorům zaslána před zasedáním. 
- V oblasti přípravy Strategie ČR do roku 2030 byl kladen důraz na rozvíjení a podporování               

vysokoškolského vzdělání ke zvýšení konkurenceschopnosti ČR. 
- Informace z úrovně AS VUT: za účasti řady hostů z akademické obce VUT zasedala EK               

AS VUT, která se zabývala Pravidly rozpočtu VUT, s přijatými usneseními byli senátoři             
seznámeni mailem. Dle posledních zpráv jsou téměř všechny připomínky EK do Pravidel            
zapracovány. 

 
Ing. Roupec: 
- Novelou zákona 130 se na dvou společných zasedáních zabývaly legislativní komise a            

komise pro VaV RVŠ, Ing. Roupec podal informace o průběhu jednání. 
- Další informace se týkala Zákoníku práce - prezident podepsal jeho novelu. 
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Prof. Štětina podal podrobnější informace o usneseních, ve kterých  EK AS VUT: 
- Doporučuje VUT upravit čl. 13 odst. 4 Pravidel tak, aby součásti nebyly penalizovány za              

nefinancovaná studia. 
- Doporučuje, aby motivační fond vyčleněný z IP byl rozdělován jen podle verifikovaných            

dat vůči databázi WoS. 
Prof. Štětina dále upozornil, že jakýkoliv motivační systém by měl být prodiskutován Tvůřčí             
komisí AS VUT, v tomto smyslu bylo přijato další usnesení, ve kterém EK doporučuje vedení               
VUT prodiskutovat pravidla rozdělení motivační části IP s KTČ AS VUT. 
 
Na dotaz ohledně propadu výkonů FSI odpověděl RNDr. Popela, že daty se zabýval, je třeba               
začít s jejich verifikací. 
 
 
ad 5) Schválení aktualizace Organizačního řádu FSI 
 
Vedení FSI projednalo aktualizaci s LK AS FSI, úpravy oproti předložené verzi jsou minimální.              
Důvody pro aktualizaci byly vysvětleny na minulém zasedání. 
Ing. Roupec uvedl, že připomínky komise byly legislativního charakteru, s jejich vypořádáním            
komise souhlasí. 
Na dotaz doc. Návrata na vysílání televizního informačního okruhu odpověděl pan tajemník,            
že v současné době jsou obrazovky v A1, tento způsob informování je v plánu rozšířit do A5 a                  
Q, v plánu je i vysílání z poslucháren. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje Organizační řád FSI VUT v Brně ve znění ze dne 7. 2. 2019.  
Hlasování: pro: 28 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 6) Projednání Statutu NETME 

 
Ke změně dochází z důvodu přechodu do národních center kompetence, ze struktury byly             
odstraněny divize a byly posíleny sekce, které jsou podřízeny ústavům. 
Legislativní komise dokument projednala a nemá k němu dalších připomínek. 
 
Usnesení: AS FSI projednal úpravu Statutu NETME Centre ve znění ze dne 7. 2. 2019.  
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
ad 7) Předložení aktualizace Statutu FSI VUT v Brně 
 
Děkan FSI předkládá Dodatek č. 1 ke Statutu FSI VUT v Brně, předmětem úpravy je               
neslučitelnost funkce ředitele ústavu či vedoucího specializovaného pracoviště s funkcí          
děkana, proděkana nebo tajemníka, další drobné úpravy se týkají přijímacího řízení. 
Ing. Roupec vyzval senátory, pokud mají k předkládanému dokumentu další připomínky a            
náměty na změny, aby je v následujících dvou týdnech zaslali legislativní komisi. 
 
 
ad 8) Předložení aktualizace Plánu realizace Strategického záměru vzdělávací a          
vědecké, výzkumné, vývojové a inovační, umělecké a další tvůrčí činnosti FSI           
VUT v Brně pro rok 2019 

 
Dokument byl předložen rektoru VUT, v následujících týdnech proběhne schůzka s vedením            
VUT, na které budou projednány připomínky, 6. 3. 2019 bude dokument projednávat VR FSI a               
poté bude předložen AS FSI ke schválení. 
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Z nejdůležitějších činností, které FSI v roce 2019 čekají, jmenoval pan děkan přípravu             
akreditace a reakreditace studijních programů a jejich restrukturalizaci, podporu projektů OP           
VVV a rekonstrukci areálu. 
 
Doc. Návrat svolal k předloženému dokumentu společnou schůzi komisí na 21. 2. 2019. 
Na dotaz prof. Spousty ohledně přínosu a významu NETME pro fakultu a případnému             
zlepšení jeho využití odpověděl pan děkan, že NETME splnilo svůj účel, většina pracovišť je              
navázaná na národní centra kompetence a výzkum pokračuje, díky paralelní struktuře s            
ústavy je zde i provázanost s výukou. 
 
 
ad 9) Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků Fakulty strojního         
inženýrství Vysokého učení technického v Brně pro rok 2019 
 
Pan tajemník uvedl, že pravidla obsahují tři základní změny, které spočívají v přístupu             
přidělení příspěvku na vzdělání ze strany MŠMT a rektorátu, ve změně metodiky rozdělování             
institucionální podpory a jsou nově definovaná pravidla pro rozdělování institucionálních          
prostředků na BR. 
Prof. Štětina informoval, že FK pravidla již projednala, další schůze proběhne 21. 2. 2019. 
Na dotaz RNDr. Popely, zda by nešlo zapracovat aspoň část dat za rok 2018, namítl pan                
děkan, že v databázi WoS ještě nejsou všechna data k dispozici. 
 
 
ad 10) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 

     2 pozice na odborného asistenta na ÚK: 
Zástupce FSI doc. Pantělejev 
Náhradník Ing. Popela 
Hlasování: pro: 25 proti: 0 zdržel se: 1 
Výběrové řízení na místa výzkumných pracovníků na ÚADI: 
Zástupce FSI doc. Blecha 
Náhradník doc. Žák 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
3 pozice na ÚVSSR: 
Zástupce FSI Ing. Roupec 
Náhradník Ing. Houfek 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
Výběrové řízení na ÚMVI: 
Zástupce FSI Mgr. Hoderová 
Náhradník doc. Blecha 
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 1 
Výběrové řízení na EÚ: 
Zástupce FSI doc. Knoflíček 
Náhradník Ing. Ramík 
Hlasování: pro: 26 proti: 0 zdržel se: 2 
 
 
ad 11) Schválení termínu a programu příštího zasedání 
 

     Návrh termínu 11. zasedání je čtvrtek 7. 3. 2019 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Schválení Pravidel pro rozdělení finančních prostředků 
- Předložení Výroční zprávy o hospodaření 
- Předložení Výroční zprávy o činnosti 
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- Schválení Dodatku č. 1 ke Statutu FSI  
- Schválení aktualizace PRSZ 
- Časový plán 

 
Hlasování: pro: 27 proti: 0 zdržel se: 0 

 
 
ad 12) Různé 
 
Ing. Konečná vznesla dotaz, zda vedení uvažuje o navýšení fondu vědy a pokud ne, jestli by                
se problémem nemohlo začít zabývat z důvodu zvýšení počtu doktorandů, kteří mohou o             
příspěvek žádat. 
Pan děkan uvedl, že prostředky jsou čerpány z rozvojového programu, případné navýšení z             
prostředků fakulty je otázkou rozpočtu. Prof. Křupka uvedl, že částka z rozvojového programu             
není zatím známá,  po jejím oznámení bude prostor pro diskuzi při schvalování rozpočtu. 
Na dotaz ohledně angažovanosti fakulty při vytváření rámcových smluv na pořizování           
výpočetní techniky, která mnohdy neodpovídá potřebám technické VŠ, odpověděl pan          
tajemník, že specifika rámcové smlouvy dodává CVIS, pokud bude poptávka, je možné            
nakoupit v rámci dynamického nákupního systému, případně vysoutěžit komoditu jako fakulta,           
ústavy jsou začátkem každého roku dotazovány, co budou potřebovat nakoupit. V případě            
většího objemu (pokud by byla shoda na konfiguraci), je možné prosadit nákup do rámcové              
smlouvy, které teď nově budou uzavírány každé 3 měsíce. 
V další diskuzi senátoři upozorňovali na časovou a administrativní náročnost podávání           
požadavků na nákup. 
RNDr. Popela požádal senátory o zaslání připomínek, které přednese na příslušných           
grémiích. 
Dále RNDr. Popela uvedl, že Pravidla rozpočtu VUT budou schválena 19. 2., Pravidla FSI by               
mohla být schválena 28. 2., a vznesl dotaz na důvod termínu dalšího zasedání až 7. 3.                
Doc. Návrat odpověděl, že běží předkládací lhůty a prof. Štětina upozornil, že Rozpočet            
nemůže být předložen na stejném zasedání, kde budou schvalována Pravidla, větší význam            
pro urychlení procesu schválení Rozpočtu by mělo zkrácení lhůty až mezi následujícími dvěmi             
zasedáními. 
Prof. Spousta podal námět na zařazení týdne prázdnin mezi zimním a letním semestrem.             
Ing. Bednář odpověděl, že začátky semestru stanovuje rektorát, fakulta již na základě výjimky            
v časovém plánu týden prázdnin měla, přineslo to problémy v mezifakultní výuce a výuce              
studentů programu Erasmus+. Návrh, aby byl tento týden zaveden na všech fakultách, byl na              
poradě studijních proděkanů zamítnut. 
Mgr. Vašík vznesl dotaz ohledně přerozdělování prostředků a motivačních kritérií, zda existuje            
nějaká výchozí teze, co bude do rozhodování vstupovat? 
Prof. Křupka odpověděl, že fakulta bude vycházet z dat, která jsou k dispozici, tzn. podíl               
ústavů.  
V diskuzi se senátoři zabývali problematikou podílu spoluautorů a ověřitelností dat. 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předseda SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Bc. Petra Kosová   
 
 
 
 
zapsal: Brigita Rohovská 
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